



AVIS DE SOLLICITATION À MANIFESTATION D'INTÉRÊT

N° **00007** /ASMI/MINEPIA/SG/DAG/SDBMM/2026 du **02 SEPT 2026**

EN VUE DE LA PRE-QUALIFICATION DES BENEFICIAIRES DES EQUIPEMENTS DE PRODUCTION D'ALIMENTS POISSONS.

1. CONTEXTE

Dans le cadre de la mise en œuvre des activités d'amélioration de la production aquacole, le Ministère de l'Élevage, des Pêches et des Industries Animales (MINEPIA) a acquis pour le compte du budget de l'exercice 2025, des équipements des productions d'aliments poisson au profit des acteurs de la chaîne de valeur de la filière aquacole.

L'objectif est de promouvoir le développement de la production d'aliments pour poissons à partir des ingrédients locaux à l'effet de contribuer efficacement au développement de l'aquaculture et améliorer les conditions de vie des acteurs de la filière aquacole face à la flambée des prix de l'aliment de poisson importé.

2. OBJET DE L'AVIS DE SOLLICITATION À MANIFESTATION D'INTÉRÊT

L'objet de cet Avis de Sollicitation à Manifestation d'Intérêt (ASMI) porte sur la Pré-sélection des formes aquacoles, bénéficiaires des équipements de production d'aliments pour poisson au profit des acteurs de la chaîne de valeur de la filière aquacole, notamment ceux qui souhaitent investir dans la production d'aliments pour poisson.

3. CONSISTANCE DES EQUIPEMENTS

Les équipements objet du présent ASMI comportent treize (13) unités de production d'aliment pour poisson d'une capacité de 40 à 50 kg d'aliment extrudés pour poisson constitué chacune de :

- Un (01) broyeur à marteau d'une capacité de 400 à 500 Kg/heure ;
- Un mélangeur d'une capacité de 25 kg/lot (3-5 min /lot)
- Une (01) Extrudeuse d'une capacité de production de 40-50 kg/h
- Un (01) pulvérisateur d'huile d'une capacité de 25 kg/lot (4-5 min /lot)
- Un (01) séchoir vertical d'une capacité de 25 kg/lot (20-30 min /lot)
- Un (01) stock des pièces de rechanges constitué des Vis sans fin, des alésages et des jeux de mailles

4. ZONES DE DISTRIBUTION DES EQUIPEMENTS

Les équipements objet du présent ASMI seront répartis ainsi qu'il suit :

N°	REGION	QUANTITE D'UNITES DE PRODUCTION
1.	Adamaoua	01

2.	Est	02
3.	Extrême-Nord	02
4.	Centre	02
5.	Nord-Ouest	02
6.	Ouest	01
7.	Sud	03
TOTAL		13

5. PARTICIPATION

La participation au présent Avis de Sollicitation à Manifestation d'Intérêt est ouverte aux acteurs de la chaîne de valeur de la filière aquacole disposant d'une ferme aquacole de toutes les régions du territoire national et être en activité dans la région sollicitée.

6. COMPOSITION DU DOSSIER DE CANDIDATURE

Les acteurs intéressés par cet Avis de Sollicitation à Manifestation d'Intérêt doivent fournir les pièces présentées dans une enveloppe, comprenant les pièces administratives (Volume 1) et le dossier technique (Volume 2).

6.1. Volume 1 : Pièces Administratives

Le dossier administratif comprendra les pièces suivantes en original ou en copies légalisées et datant de moins de trois (03) mois :

1. Lettre de motivation timbrée adressée au Ministre de l'Élevage, des Pêches et des Industries Animales ;
2. Attestation d'immatriculation de l'Entreprise NIU ;
3. Certificat d'immatriculation (pour les coopératives)
4. Registre de Commerce RCCM (pour les entreprises);
5. Attestation de domiciliation bancaire ;
6. Plan de localisation du site de production ;
7. Attestation de non faillite ;
8. Attestation de conformité fiscale ;
9. Autorisation de création de la ferme aquacole ou de l'unité de fabrication d'aliments ;

6.2. Volume 2 : Dossier technique

Le dossier technique comprendra :

1. Description technique des infrastructures et des équipements de production d'aliments, d'alevins ou de poisson de tables ainsi que leur capacité de production (fournir les images en couleurs des équipements) disponibles;
2. Description technique des capacités de production du soumissionnaire (capacité

de production d'aliments pour alevins ou poissons de table de la structure et de ses membres, Besoins en aliment pour satisfaire les objectifs de production d'alevins et/ou de poisson de table,

3. Description des différentes catégories d'aliments poissons à produire (la valeur nutritive et les espèces de poisson ciblées)
4. Intrants utilisés et leurs sources d'approvisionnement (contrat de fourniture avec les producteurs d'intrants) ;
5. Matériel roulant (en propre ou en location) ;
6. Disponibilité d'un personnel qualifié (CV daté et signé et Photocopie CNI du personnel clé, Photocopie permis de conduire le cas échéant)
 - a. Chef d'entreprise ;
 - b. Responsable de la production ;
 - c. Chauffeur ;

7. Aire de distribution de l'aliment (liste des sites des distributions ainsi que leurs localisations et Contrat avec les bénéficiaires des aliments produits), *le soumissionnaire devra préciser la Région choisie pour l'utilisation de l'unité de production.*

NB : il est à noter que l'attributaire devra signer un cahier de charge avec l'administration pour le suivi de la production des aliments

7. DÉPÔT DE L'OFFRE

Les dossiers de candidature, rédigés en français ou en anglais en cinq (05) exemplaires dont un (01) original et quatre (04) copies marquées comme tels, sous plis fermés, devront parvenir au Service des Marchés publics du MINEPIA, sise au bâtiment abritant les services de la sous-Direction du Budget, du Matériel et Matériel, Fac immeuble INS Yaoundé Téléphone 222 224 541, au plus tard le ... 29 SEPT 2026, à 15 heures 30 minutes, heure locale portant la mention :

00007 « Avis de Sollicitation à Manifestation d'intérêt N° 02 SEPT 2026 /ASMI/MINEPIA/SG/DAG/SDBMM/2026 DU 02 SEPT 2026 EN VUE DE LA SELECTION DES BENEFICIAIRES DES EQUIPEMENTS DE PRODUCTION D'ALIMENTS POISSONS»

« À n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

8. CRITÈRES D'ÉVALUATION ET DE SÉLECTION

Les fournisseurs seront choisis par la méthode de sélection répondant au mieux aux critères définis suivants :

8.1. Critères éliminatoires

Les principaux critères éliminatoires sont :

- Document falsifié ou information erronée ;

- Dossier administratif incomplet ;
- Note technique inférieure à 70 sur 100.

8.2. Critères essentiels

L'évaluation du dossier technique se fera suivant les critères de notation ci-après :

N°	Critères Eliminatoires	Oui/non
1	Lettre de motivation timbrée adressée au Ministre de l'Élevage, des Pêches et des Industries Animales ;	
2	Attestation d'immatriculation de l'Entreprise NIU ;	
3	Certificat d'immatriculation	
4	Registre de Commerce RCCM (pour les entreprises);	
5	Attestation de domiciliation bancaire ;	
6	Plan de localisation du site de production ;	
7	Attestation de non faillite ;	
8	Attestation de conformité fiscale ;	
9	Attestation de création ;	
10	Note technique supérieure à 70 sur 100	
	La non validation de l'un des critères ci-dessus entraîne l'élimination de la candidature (soumission)	
N°	Critères essentielles (technique)	Points
11	Présentation de l'offre	05
12	Description technique des infrastructures et des équipements de production d'aliments, d'alevins ou de poisson de tables ainsi que leur capacité de production (fournir les images en couleurs des équipements) disponibles	20
13	Capacité technique du soumissionnaire (capacité de production d'aliments pour alevins ou poissons de table de la structure et de ses membres)	15
14	Besoins en aliment pour satisfaire les objectifs de production d'alevins et/ou de poisson de table.	10
15	Justificatif du personnel qualifié ((CV daté et signé et Photocopie CNI du personnel clé, Photocopie permis de conduire le cas échéant) a. Chef d'entreprise ; b. Responsable de la production ; c. Chauffeur ;	15
16	Aires de distribution (liste des sites des distributions ainsi que leurs localisations et Contrat avec les bénéficiaires des aliments produits) et <i>région choisie pour l'utilisation de l'unité de production.</i>	05
17	Qualité d'aliment produit et mis sur le marché : • Espèces de poisson ciblées • Catégories d'aliments poissons à produire, • Valeur nutritive (taux de protéines) par catégorie d'aliment et par espèces de poissons • Conditionnement • Grille des prix par catégorie d'aliments	40
Total des points		100

Le score technique minimum requis pour être recevable est de : 70 points sur 100. Les soumissionnaires éligibles aux critères essentiels seront invités à recevoir dans leur exploitation une équipe pour une évaluation sur site, afin de donner un avis technique préalable à l'établissement de la liste définitive des bénéficiaires en tenant compte de la quantité d'unité disponible pour chaque région.

9. RENSEIGNEMENTS COMPLÉMENTAIRES

Les renseignements complémentaires sur le présent appel à Sollicitation à Manifestation d'Intérêt peuvent être obtenus tous les jours et heures ouvrables au Service des Marchés publics du MINEPIA, sise au bâtiment abritant les services de la sous-Direction du Budget, du Matériel et Matériel, Fac immeuble INS Yaoundé Téléphone 222 224 541 dès publication du présent avis.

Fait à Yaoundé, le 02 SEPT 2026

***LE MINISTRE DE L'ÉLEVAGE, DES PÊCHES
ET DES INDUSTRIES ANIMALES,***

AMPLIATIONS :

- SG/PM (ATCR) ;
- MINEPAT ;
- MINFI ;
- MINMAP ;
- ARMP ;
- Cameroon Tribune (pour publication) ;
- Affichage (pour publication)



Lecteur TAÏGA



NOTICE FOR EXPRESSION OF INTEREST

No **00007** /EOI/MINEPIA/SG/DGA/SDBMM/2026 of **02 SEPT 2026** TO PRE-QUALIFY BENEFICIARIES OF FISH FEED PRODUCTION EQUIPMENT.

1. CONTEXT

As part of the implementation of activities to improve aquaculture production, the Ministry of Livestock, Fisheries and Animal Industries (MINEPIA) has procured, under the budget for the 2025 financial year, equipment for fish feed production for stakeholders in the aquaculture value chain.

The goal is to promote the development of fish feed production using local ingredients, to effectively contribute to the development of aquaculture and improving the living conditions of stakeholders in the aquaculture sector facing soaring prices for imported fish feed.

2. SUBJECT OF THE CALL FOR EXPRESSION OF INTEREST

The purpose of this Call for Expression of Interest (EOI) is to shortlist beneficiaries of fish feed production equipment for stakeholders in the aquaculture value chain, especially those wishing to invest in fish feed production.

3. EQUIPMENT SPECIFICATIONS

The equipment covered by this EOI comprises thirteen (13) fish feed production units, each with a capacity of 40 to 50 kg of extruded fish feed, each consisting of:

- One (1) hammer mill with a capacity of 400 to 500 kg per hour;
- A mixer with a capacity of 25 kg per batch (3–5 minutes per lot)
- One (1) extruder with a production capacity of 40–50 kg per hour
- One (1) oil sprayer with a capacity of 25 kg per lot (4–5 minutes per lot)
- One (1) vertical dryer with a capacity of 25 kg per batch (20–30 minutes per lot)
- One (1) stock of spare parts comprising worm gears, bores and mesh sets

4. EQUIPMENT DISTRIBUTION AREAS

The equipment covered by this EOI will be allocated as follows:

N°	REGION	NUMBER OF PRODUCTION UNITS
1.	Adamawa	01
2.	East	02

3.	Far North	02
4.	Centre	02
5.	North-West	02
6.	West	01
7.	South	03
TOTAL		13

5. PARTICIPATION

Participation in this Call for Expression of Interest is open to stakeholders in the value chain who own an aquaculture farm in any region of the country and are currently operating in the region for which the call is issued.

6. CONTENTS OF THE APPLICATION FILE

Parties interested in this Call for Expression of Interest must submit the required documents in a single envelope, comprising the administrative documents (Volume 1) and the technical file (Volume 2).

6.1. Volume 1: Administrative Documents

The administrative file shall include the following documents in original or certified copies not older than three (3) months:

1. A stamped cover letter addressed to the Minister for Livestock, Fisheries and Animal Industries;
2. A certificate of registration of the NIU Enterprise;
3. Certificate of registration (for co-operatives)
4. RCCM Commercial Register (for businesses);
5. An attestation of bank domiciliation;
6. Map showing the location of the production site;
7. Certificate of no bankruptcy;
8. Certificate of tax compliance;
9. Authorisation to establish an aquaculture farm or a feed manufacturing facility.

6.2. Volume 2: Technical file

The technical file will include:

1. A technical description of the infrastructure and equipment used for the production of feed, fry or table fish, along with their production capacity (please provide colour photographs of the equipment);

2. A technical description of the tenderer's production capacity (production capacity for fry or market fish feed of the organisation and its members; feed requirements to meet the production targets for fry and/or market fish,
3. A description of the different categories of fish feed to be produced (nutritional value and target fish species)
4. Inputs used and their sources of supply (supply contracts with input producers);
5. Vehicles (owned or hired);
6. Availability of qualified staff (dated and signed CVs and photocopies of key staff members' national identity cards; photocopies of driving licences where applicable)
 - a. Business owner;
 - b. Production Manager;
 - c. Driver;

7. A distribution area for the feed (list of distribution points, their locations and contracts with the recipients of the feed produced); *the tenderer must specify the region chosen for the operation of the production unit.*

Note: Please note that the successful tenderer will be required to sign a set of specifications with the authorities to monitor feed production

7. SUBMISSION OF THE TENDER

Tender documents, drawn up in French or English in five (5) copies – comprising one (1) original and four (4) copies clearly marked as such – must be submitted in sealed envelopes to the Public Contract Service of MINEPIA, located in the building housing the Budget, Equipment and Supplies Sub-Directorate, INS Building, Yaoundé, phone number 222 224 541, no later than **29 SEPT 2026**....., at 3:30 pm local time, bearing the following inscription:

"Notice for Expression of Interest No **00007** /EOI/MINEPIA/SG/DAG/SDBMM/2026 of
02 SEPT 2026 TO PRE-QUALIFY BENEFICIARIES OF FISH FEED PRODUCTION
 EQUIPMENT ."

"To be opened only during the tender opening session."

8. EVALUATION AND SELECTION CRITERIA

Suppliers will be selected using the selection method that best meets the following defined criteria:

8.1. Eliminary criteria

The main eliminary criteria are:

- Forged document or incorrect information;
- Incomplete administrative file;
- Technical score below 70 out of 100.

8.2. Essential criteria

The evaluation of the technical file will be based on the following scoring criteria:

No	Eliminatory criteria	Yes/No
1	A stamped cover letter addressed to the Minister for Livestock, Fisheries and Animal Industries;	
2	A certificate of registration of the Enterprise NIU;	
3	Registration certificate	
4	RCCM Commercial Register (for businesses);	
5	An attestation of bank domiciliation;	
6	Map showing the location of the production site;	
7	Certificate of no bankruptcy;	
8	Certificate of tax compliance;	
9	Certificate of Incorporation ;	
10	Technical score of over 70 out of 100	
	Failure to meet any of the above criteria will result in the application (submission) being rejected.	
No	Essential criteria (technical)	Scores
11	Presentation of the tender	5
12	Technical description of the infrastructure and equipment used for the production of feed, fry or table fish, together with their production capacity (please provide colour photographs of the equipment)	20
13	Technical capacity of the tenderer (capacity of the organisation and its members to produce feed for fry or table fish)	15
14	Feed requirements to meet production targets for fry and/or table fish,	10
15	Proof of qualified staff (dated and signed CVs and photocopies of key staff members' national identity cards; photocopies of driving licences where applicable) a. Business owner; b. Production Manager; c. Driver;	15
16	Distribution areas (list of distribution sites, their locations and contracts with the recipients of the food produced) and the region selected for the operation of the production unit.	5
17	Quality of feed produced and placed on the market: • Target fish species • Categories of fish to be produced, • Nutritional value (protein content) by feed category and fish species • Packaging • Price list by feed category	40

No	Eliminatory criteria	Yes/No
Total score		100

The minimum technical score required to be eligible is: 70 score points out of 100. Tenderers who meet the essential criteria will be invited to host a team at their facility for an on-site evaluation, in order to provide a technical assessment prior to the finalization of the list of beneficiaries, taking into account the number of units available for each region.

9. FURTHER INFORMATION

Further information regarding this notice for expressions of interest may be obtained on working days and during working hours from the Public Contract Service of MINEPIA, located in the building housing the Budget, Equipment and Supplies Sub-Department, INS Yaoundé building, phone number 222 224 541, from the date of publication of this notice.

Done in Yaounde, 02 SEPT 2026

**THE MINISTRY OF LIVESTOCK, FISHERIES
AND ANIMAL INDUSTRIES,**

COPIES:

- SG/PM (ATCR);
- MINEPAT;
- MINFI;
- MINMAP;
- ARMP;
- Cameroon Tribune (for publication);
- Display (for publication)

